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Ulla Hamilton Daniel Helldén 

  
Närvarande  

 
Beslutande ledamöter: 

 Ulla Hamilton (M), ordföranden  

Daniel Helldén (MP), vice ordföranden  

 

Datevig Tjärnberg (M)  

Marie Agmén (M)  

Mark Klamberg (FP)  

Jonas Naddebo (C)  

Annika Ödebrink (S)  

Oskar Levin (S)  

Tobias Johansson (V)  

 
Tjänstgörande ersättare: 

 

Christoffer Kuckowski (M)  för Bo Arkelsten (M) 

Inga-Lill Larsson (M)   för Daniel Valiollahi (M) 

Jimmy Lindgren (S)   för Malte Sigemalm (S) 

Hampus Rubaszkin (MP)   för Martin Hansson (MP) 

 

 Ersättare: 
 

Christer Swärd (M)  

Ole-Jörgen Persson (M)  

Charlotta Schenholm (FP)  

Jesper Svensson (FP)  

Göran Oljeqvist (KD)  

Petra Schagerholm (MP)  

Johanna Granbom (V)  

 
Tjänstemän: 

 Förvaltningschefen Per Anders Hedkvist, Barbro Edlund, Ted Ell, Åse Geschwind, 

Lars Jolérus, Mattias Lundberg och Marita Söderqvist samt personalföreträdaren Luis 

Lopez §§ 1-12 och biträdande borgarrådssekreteraren Shashika Sellgren från roteln. 

 

 

 



  

 § 14 

Färdplan för ett fossilbränslefritt Stockholm 2050. Svar på remiss 

Dnr T2013-000-03428 

 
Beslut 

Trafik- och renhållningsnämnden beslutar enligt trafikkontorets förslag: 

 

1 Trafik- och renhållningsnämnden godkänner kontorets tjänsteutlåtande som svar 

på remissen. 

 

2 Trafik- och renhållningsnämnden beslutar att omedelbart justera paragrafen. 

 
Handlingar i ärendet 

Trafikkontorets tjänsteutlåtande från den 19 juli 2013. 

 
Nämndens behandling av ärendet  

 
Framlagda förslag till beslut  

1) Ordföranden Ulla Hamilton m.fl. (M), Mark Klamberg (FP), Jonas Naddebo (C) 

 och Annika Ödebrink m.fl. (S) föreslår (se beslutet). 

 

2) Vice ordföranden Daniel Helldén m.fl. (MP) föreslår att nämnden beslutar enligt 

 följande: 

 

1 Att arbetet med en skärpt tidsplan påbörjas. 

2 Att avstämning mot färdplanen och tidsplanen ska ske varje eller minst 

 vartannat år och därefter rapporteras till kommunfullmäktige. 

3 Att därutöver anföra följande: 

 

Vi är i huvudsak mycket positiva till att en färdplan för ett fossilbränslefritt 

Stockholm 2050 nu tagits fram och tycker att Stockholm med detta åter har tagit 

ett kliv framåt i klimatarbetet. Men även om riktningen är i stort sett rätt så är 

takten för långsam. Miljöpartiet har länge drivit målet att Stockholm ska vara 

fossilbränslefritt år 2030. Efter åtta år av alliansstyre i Stockholm tycks målet 

vara längre bort än så, men färdplanen visar ändå att många föreslagna åtgärder 

kan tidigareläggas och att vi därmed kan närma oss årtalet för en fossilbränslefri 

stad. En mer detaljerad och skärpt tidsplan behövs för att öka och hålla takten.  

 

Det som oroar mest är att den hittills förda allianspolitiken inte alls verkar redo 

att ta de radikala beslut som kommer att behövas för att uppnå målet om en 

fossilbränslefri stad. Planen ger på vissa punkter snarare ett kvitto på förlorade år 

med det borgerliga styrets vingliga klimatpolitik. Ett exempel är att åtgärder för 

ökad samlastning nu beräknas beslutas först någon gång under nästa 

mandatperiod. Färdplanen visar tydligt att vi måste intensifiera arbetet nu. 

Radikala beslut måste fattas, hållbara infrastruktursatsningar måste påbörjas, 

ekonomiska styrmedel måste införas och ekonomiska medel måste tillföras. 

Investeringar med långsiktiga följder som leder i fel riktning måste stoppas. Vi 

noterar att Stockholms färdplan på trafikområdet inte tillämpar den 

fyrstegsprincip som föreslås bli bindande nationellt. Det första steget, att vid 

samhällsplaneringen prioritera ett mer transportsnålt samhälle, saknas. Tvärtom 

planeras fortfarande att bygga den nya motorvägen Förbifart Stockholm, genom 

regionen. Det byggs fortfarande för glest i vissa områden och så vidare.  

 



  

Klimatomställningen kan inte vänta. Dessutom måste ett flertal beslut fattas på 

nivåer som Stockholm inte har rådighet över vilket gör att samarbeten och 

samtal måste påbörjas snarast och starka krav på andra parter måste ställas av 

kommunen. Därför är det viktigt att lägga in uppföljningar som bör 

avrapporteras till kommunfullmäktige med täta intervall. Vi föreslår att 

tidsplanen för olika åtgärder skärps och att en årlig avstämning görs av om 

tidsplanen hålls och vad som måste revideras i de fall där planerade åtgärder inte 

genomförts. Avstämningen kan lämpligen knytas till avrapportering av 

Stockholms åtgärdsprogram för klimat och energi och Stockholms 

miljöprogram, men den måste ske mer frekvent än vart fjärde år. Ingen politiker 

ska kunna sitta en hel mandatperiod för att sedan förvånas över att punkter i 

åtgärdsprogrammet släpar efter. Många punkter i tidsplanen handlar om att 

"verka för" olika åtgärder, men det är viktigt att det görs en plan för vad målet är 

för åtgärderna, d.v.s. hur mycket t.ex. cykel- eller spårtrafiken ska ha ökat vid 

vissa tidpunkter. Det är också av vikt att det går att demonstrera hur målet 

kommer att missas om man väntar med åtgärder, d.v.s. vilka konsekvenser som 

uppskjutna åtgärder leder till. 

 

Målet (fossilbränslefritt Stockholm 2050) kommer att hamna inom räckhåll om 

åtgärderna genomförs enligt tidsplanen, men detta är inte ett argument för att 

skjuta upp åtgärder som kan påbörjas redan idag. I vissa stycken behöver planen 

förtydligas. Skrivningen att beräkningen bygger på att ”staden driver frågan om 

en snabbare utfasning av fossila bränslen i fjärrvärmesystemet” syftar rimligen 

på att utfasningen ska ske snabbare än det nu gällande beslutet om en ambition 

att leverera klimatneutral fjärrvärme till 2030.  

 

Stockholms invånare ger upphov till omfattande utsläpp av växthusgaser även 

utanför stadens och Sveriges gränser, men alla växthusgasutsläpp räknas inte 

med inom ramen för åtgärdsprogrammet. Därför anser vi att en 

beräkningsmodell som tydliggör kommuninvånarnas faktiska klimatpåverkan 

inklusive flygresor och konsumtion ska utarbetas och implementeras. Detta för 

att få ett mått på de reella utsläppen av klimatgaser som Stockholms invånare ger 

upphov till, även utsläppen från konsumtion och utrikes resor. Vi anser inte att 

åtgärdsprogrammet ska uttala att Stockholm bedriver ett klimatarbete i 

världsklass då mycket av Stockholms klimatarbete kan förbättras radikalt.  

 

3) Tobias Johansson (V) föreslår att nämnden beslutar enligt följande:  

 

1 Att i huvudsak godkänna kontorets förslag till beslut.  

2 Därutöver anföra följande:  

 

Flera bedömare uppger att industrialiserade världens utsläpp av klimatgaser 

måste upphöra senast 2030 för att klimateffekterna ska minimeras och världens 

utvecklingsländer ges möjlighet till en rättvis utveckling.  

 

Förvaltningens förslag till färdplan indikerar att med högre ambitioner skulle det 

vara är fullt möjligt att skapa ett fossilfritt Stockholm före år 2050. Men för att 

nå detta krävs bl.a. att Förbifart Stockholm stoppas och resurserna används för 

utbyggd kollektivtrafik. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden Ulla Hamilton (M) ställer de framlagda förslagen mot varandra och 

finner att nämnden beslutar enligt förslag från Ulla Hamilton m.fl. (M), Mark 



  

Klamberg (FP), Jonas Naddebo (C) och Annika Ödebrink m.fl. (S). 

 
Reservation 

Vice ordföranden Daniel Helldén m.fl. (MP) reserverar sig mot beslutet med 

hänvisning till sitt förslag. 

 

Tobias Johansson (V) reserverar sig mot beslutet med hänvisning till sitt förslag. 

 

 

 
 

    Vid protokollet 

    Åse Geschwind 

 

 

 

Rätt utdraget intygar: 
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